
Zápis ze zasedání č. 12 

Akademického senátu Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity 

 

ze dne 11. listopadu 2013 

 

Program:  

1. Schválení programu jednání  

2. Schválení zápisu z minulého zasedání  

3. Informace o stavu přípravy projednání návrhu na jmenování děkana Fakulty: navržení 

kandidáti na děkana (prof. Schmidt, člen komise) 

4. Návrh na rozdělení finančních prostředků fakulty - čerpání centralizovaného FPP a RF  

(děkan/tajemnice) 

5. Schválení změny Organizačního řádu Ústav fyzikální elektroniky (čl. 2: Organizační 

struktura ústavu) 

6. Různé 

 

 

Závěry a usnesení: 

 

1. Schválen zápis ze zasedání č. 11. 

2. AS PřF MU byl seznámen s tím, že jediným kandidátem na funkci děkana je stávající 

děkan doc. RNDr. Jaromír Leichmann, Dr. 

3. Senát se nevyjádřil proti návrhu na spojení mimořádného zasedání AS PřF společně se 

Shromáždění akademické obce PřF MU, které se uskuteční 18.11.2013 od 16:00 a 

jehož jediným bodem bude diskuse s kandidátem na děkana. 

Další jednání AS PřF se uskuteční jako mimořádné a to v pondělí 18. listopadu 

v 16:00 společně se Shromážděním akademické obce v aule PřF MU. 

4. AS PřF MU souhlasil s čerpáním částky 450 000 Kč z Fondu provozních prostředků 

pro uhrazení nezpůsobilých nákladů při čerpání projektových prostředků. 

5. Senátoři vyjádřili souhlas s čerpáním částky 200 000 Kč z Rezervního fondu za 

účelem předfinancování projektu OP VaVpI CZ.1.05/2.1.00/03.0086 CEPLANT. 

6. AS PřF MU schválil Organizační řád Ústavu fyzikální elektroniky se změněným čl. 2 

tj. novým vnitřním členěním ústavu (zbytek org. řádu zůstává beze změn,  nové znění 

bude třeba nechat podepsat současným ředitelem ústavu, děkanem a předsedou 

Senátu).. 

7. Senát PřF v rámci diskuse vyjádřil znepokojení nad postupem vedení univerzity 

v souvislosti s návrhem změny poplatků za studium. 

 

 

Oznámení: 

Vzhledem k poruše záznamového zařízení je zápis 12. zasedání AS PřF MU pouze ve 

stručné formě. 

 

 

Průběh jednání 

 

1) Schválení programu jednání 

Hlasování: 22 senátorů pro návrh programu, žádný proti, nikdo se nezdržel. 

 



Senátor Buryška oznámil svoji rezignaci na funkci v dokumentační komisi. Jako náhradu za 

sebe navrhnul senátorku Michaelu Tvrdoňovou, která návrh přijala. 

 

Hlasování o změně v dokumentační komisi – jako nová členka náhradou za senátora 

Buryšku navržena senátorka Tvrdoňová. 

Hlasování: 21 senátorů pro, 1 se zdržel, nikdo nehlasoval proti  

 

2) Schválení zápisu z minulého zasedání 

Hlasování: 21 senátorů pro,  1 se zdržel, nikdo nehlasoval proti 

 

3) Informace o stavu přípravy projednání návrhu na jmenování děkana Fakulty: navržení 

kandidáti na děkana (prof. Schmidt, člen komise pro přípavu projednání návrhu na 

jmenování děkana) 

Profesor Schmidt náhradou za prof. Došlého (předsedu komise) seznámil senát s dosavadní 

činností komise pro přípravu projednání návrhu na jmenování děkana Fakulty. Oznámil, 

že komise obdržela návrhy na dva kandidáty. Pět návrhu bylo pro stávajícího děkana doc. 

Leichmanna a další dva návrh pro prof. Viktora Kanického. Prof. Kanický kandidaturu 

nepřijal, doc. Leichmann s kandidaturou souhlasil.  

Profesor Schmidt dále přednesl návrh komise, aby se Shromáždění akademické obce PřF MU 

konalo společně s mimořádným zasedáním AS PřF v pondělí 18. 11. 2013 v aule 

Přírodovědecké fakulty v areálu Kotlářská. Jako důvod uvedl, že vzhledem k tomu, že je 

na funkci děkana pouze jediný kandidát, bylo by zbytečné konat s kandidátem dvě 

oddělené diskuse.  

Děkan Leichmann oznámil, že v aule v pondělí 18. 11. 2013 zruší výuku tak, aby se 

Shromáždění akademické obce PřF MU mohlo konat. 

Senát se po krátké diskusi k návrhu přiklonil a dohodl se, že bude vhodné Shromáždění akad. 

obce konat od 16:00 hod. 

Profesor Schmidt se s předsedou senátu dohodli, že Shromáždění akademické obce PřF MU 

svolá předseda senátu dr. Schlaghamerský, prof. Došlý jako předseda komise společně 

s dr. Schlaghamerským jako předsedou senátu pozvou na Shromáždění akademické obce 

PřF MU pana rektora. Diskusi s kandidátem na Shromáždění pak bude řídit prof. Došlý.  

 

4) Návrh na rozdělení finančních prostředků fakulty - čerpání centralizovaného FPP a RF 

Paní tajemnice Dvorská informovala senát o žádosti na čerpání centralizovaného FPP (Fond 

provozních prostředků) a čerpání RF (Rezervního fondu). 

V případě čerpání částky 450 000 Kč z FPP se jedná o úhradu nezpůsobilých nákladů, kterou 

nám vyměřilo Ministerstvo školství v souvislosti s chybou při čerpání prostředků 

z projektu OPVK. Paní tajemnice seznámila senát s tím, že nezpůsobilé  náklady  

nevznikly  pochybením  řešitelského  týmu,  ale  MŠMT, které tento výdaj v projektu 

schválilo, i když byl od počátku v rozporu s platnými předpisy o účetnictví.  Dokonce  

bylo  ex  ante  schváleno  i  zadání  veřejné  zakázky  na  tuto  projektovou položku, 

výdaj MŠMT zpochybnilo až následně a FÚ konstatoval porušení rozpočtové kázně. 

Přestože   došlo   k pochybní   MŠMT,   zodpovědnost   za   realizaci   projektu   má   

příjemce. Vzhledem  k přesahu  výdaje  pro  využití  všemi  ústavy  bývalé  Sekce  

fyziky  (ÚFE,  ÚTFA  a ÚFKL)  navrhuje  děkan  financování  tohoto  výdaje  z 

centralizovaného  Fondu  provozních prostředků PřF. Takových případů je na univerzitě 

více, proto bude univerzita postupovat soudní cestou, avšak sankce musí být uhrazena. 

Paní tajemnice senát požádala o schválení čerpání této částky z FPP.  



Senátoři v diskusi vyjádřili znepokojení nad touto situací a budou se zajímat o výsledek 

soudního řízení. Vzhledem k tomu, že se chyba nestala na naší straně, senátoři v diskusi 

návrh na čerpání FPP pro tyto účely nezpochybnili. 

 

Hlasování o čerpání centralizovaného FPP (Fond provozních prostředků) 

Senát souhlasí s využitím prostředků pro uhrazení nezpůsobilých nákladů při čerpání 

prostředků z projektu.  

Hlasování: 22 senátorů pro, nikdo se nezdržel, nikdo nehlasoval proti 

 

Čerpání financí z rezervního fondu paní tajemnice zdůvodnila potřebou předfinancování 

projektu OP VaVpI CZ.1.05/2.1.00/03.0086 CEPLANT. Vzhledem k tomu, že podobné 

předfinancování už v minulých letech proběhlo u jiných projektů, nebyl mezi senátory 

v diskusi nikdo proti. 

 

Hlasování o čerpání RF (Rezervního fondu) pro předfinancování projektu OP VaVpI 

CZ.1.05/2.1.00/03.0086 CEPLANT 

Hlasování: 22 senátorů pro, nikdo se nezdržel, nikdo nehlasoval proti 

 

5) Schválení změny Organizačního řádu Ústav fyzikální elektroniky (čl. 2: Organizační 

struktura ústavu) 

Z pověření ředitele ÚFE, který se zasedání nemohl zúčastnit, seznámil senátor Vašina senát 

s navrženou změnou Organizačního řádu Ústav fyzikální elektroniky, která se týkala 

nového členění ústavu na dílčí pracovní jednotky. Ve zdůvodnění zaznělo, že stávající 

dělení ústavu na pracoviště je zastaralé a neodpovídá současnému stavu. Navrhovaná 

struktura odpovídá reálnému stavu a potřebám ústavu.  

V diskusi měli senátoři upřesňující dotazy, navrhovanou změnu však nezpochybnili. 

 

Hlasování o změně čl. 2 Organizačního řádu Ústav fyzikální elektroniky 

Hlasování: 20 senátorů pro, 2 senátoři se zdrželi, nikdo nehlasoval proti 

 

6) Různé 

Senátorka Majerová senátory seznámila s děním kolem schvalování poplatku za studium, 

jehož výši má nově stanovit univerzitní senát změnou Statutu MU na základě jistého 

předschválení senáty jednotlivých fakult. Představou vedení univerzity byl jednotný 

poplatek ve výši 18 000 Kč na všech fakultách. Mírné navýšení na tuto částku schválil 

senát PřF na předešlém zasedání. Mgr. Majerová informovala, že se však stejně 

nezachovaly ostatní senáty. Některé senáty částku 18 000 Kč sice schválily také, jiné však 

se zvýšením nebo naopak v jejich případě se snížením na 18 000 Kč nesouhlasily. 

Výsledkem byl návrh, ve kterém byly u některých fakult částky upraveny, avšak u jiných 

ne, přestože se některé z nich pro úpravu dokonce vyjádřily. Tato situace vedla 

k nesouhlasu studentské komory AS MU, který nakonec vyústil v nepředložení návrhu 

senátu MU a schvalování tak bylo odloženo. Nyní se čeká, jak na situaci zareaguje 

rektorát a s čím přijde. 

Senátoři AS PřF MU v diskusi vyjádřili velké znepokojení nad tím, že vedení rektorátu 

nechává fakulty schvalovat něco, za čím si nakonec sám nestojí a ještě nepřistupuje 

k jednotlivým fakultám stejně a v různé míře akceptuje jejich přání. V diskusi zaznělo, že 

by bylo lepší, aby fakultní senáty získali zpět pravomoc schvalovat výši poplatků, i když 

senátoři chápou, že to nebude dříve než se případně kladně vyřeší odvolání univerzity 

v souvislosti se soudním rozhodnutím o vyměřování poplatků za studium. Senát také 



zdůraznil, že rektorát svým jednáním v této věci v očích fakultních senátorů zpochybňuje 

váhu svých dalších návrhů v této věci. 

 

Děkan Leichmann s tajemnicí Dvorskou informovali, že dle zákoníku práce je povinností 

vyčerpat veškerou řádnou dovolenou do konce kalendářního roku, na což budou opětovně 

upozorňovat i vedení jednotlivých ústavů. Převod dovolené do dalšího kalendářního roku 

je možný pouze omezeně a výjimečně a to na základě vážných překážek v řádném čerpání 

dovolené. Výjimečné převody dovolené do dalšího kalendářního roku musí schválit ředitel 

příslušného ústavu na základě žádosti uvádějící konkrétní a relevantní důvody. 

 

Další jednání AS PřF se uskuteční jako mimořádné a to v pondělí 18. listopadu v 16:00 hod. 

společně se Shromážděním akademické obce v aule PřF MU. 

 

 

Prezence:  

Přítomno bylo 22 senátorů. 

 

Komora akademických pracovníků:  

Doc. RNDr. Vít Gloser, Ph.D.; Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.; doc. Mgr. Michal Kunc, 

Ph.D.; RNDr. Pavel Lízal, Ph.D.; doc. RNDr. Petr Mikulík, Ph.D.; Mgr. Ondřej Mulíček, 

Ph.D.; Mgr. Kamil Paruch, Ph.D.; Mgr. Martin Řezáč, Ph.D; Dipl-Biol. Jiří Schlaghamerský, 

Ph.D.; doc. Mgr. Petr Vašina, Ph.D.; doc. RNDr. Petr Zbořil, CSc.; RNDr. Miloslav Zejda, 

Ph.D.; Mgr. Petr Zemánek, Ph.D.; 

 

Komora studentů: 

Mgr. Tomáš Buryška; Bc. Ludmila Daňková; Mgr. Lucie Kozáková; Mgr. Eva Majerová; 

Mgr. Vendula Roblová; RNDr. Ondřej Šerý; Bc. Lucie Šimoníková; Bc. Michaela 

Tvrdoňová; Mgr. Tereza Warchilová 

 

Omluveni: 

prof. RNDr. Jiří Kalvoda, CSc.; Mgr. Daniel Seidenglanz, Ph.D.; Mgr. Vojtěch Didi; Mgr. 

Pavel Dvořák; Mgr. Miroslav Krepl 

 

Hosté:  

RNDr. Mgr. Daniela Dvorská; doc. RNDr. Jaromír Leichmann, Dr.; prof. RNDr. Eduard 

Schmidt, CSc. 

 

Zasedání řídil: 

Dipl.-Biol. Jiří Schlaghamerský, Ph.D. 

 

Zapsali: 

RNDr. Pavel Lízal, Ph.D. 

Bc. Michaela Tvrdoňová 

 


